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Utdragsbestyrkande 

 

 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 

 

Plats och tid  

Kommunhuset i Älmhult, sammanträdesrum Linnésalen, 2023-06-08 klockan 

14.00-15.30. 

 

Paragrafer 

8–12 

Justerare 

Klicka här för att ange datum. 

 

Underskrifter 

Sekreterare  ____________________________________  

 Matilda Dunfjäll 

 

Ordförande  ____________________________________  

 Gusten Mårtensson (C) 

 Justerare 
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Justerandes signaturer   

Ordförande Justerande Sekreterare Utdragsbestyrkande 

    

    

 

Närvarolista 
 

Ledamöter 

Lisbeth Ericsson, FUB 

Mona Ernebrand, Reumatikerföreningen 

Angelica Tordenfeldt, Synskadades förening 

Per Wilhelmsson, Parkinsonföreningen 

Birgitta Fransson, Demensföreningen 

Olle Karlsson, Hjärt- och lungföreningen 

Ann-Sofie Jonasson, Neuroförbundet 

 

Politiker 

Eva Ballovarre (S), kommunstyrelsens ordförande, ordf.  

Claes Moberg (M), tekniska nämnden 

Christina Gustafsson (KD), socialnämnden 

Jakob Willborg (M), kommunstyrelsens 2:e vice ordförande  

Nusreta Nilsson (C), socialnämndens 2:e vice ordförande 

 

Tjänstemän 

Therese Magnusson, kanslichef 

§12 Nihad Hodzic, verksamhetschef LSS 
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§ 8 Fastställande av föredragningslistan 

Rådet fastställer föredragningslistan i sin helhet. 

 

§ 9 Justering av protokoll från föregående möte 

Olle Karlsson framför kommentar till §7 stycke 3 där han inte är nöjd med 

svaret.  Ordförande kommer att framföra kommentaren till tekniska 

förvaltningen. 

Rådet godkänner anteckningar från föregående möte, 2023-03-01. 

 

§ 10 Information från Idé- och kunskapscentrum  

Mona Fuhr Unger ordförande och verksamhetsledare och Hans Håkansson vice 

ordförande i Idé- och kunskapscentrum informerar om verksamheten. 

Idé- och kunskapscentrum är en Ideell paraplyorganisation som samlat ca 40 

föreningar i sin organisation. Föreningens lokal finns i Räppe, Växjö.  

Idé- och kunskapscentrum började som ett projekt genom allmänna arvsfonden. 

I höst firar föreningen 25-årsjubileum.  

Idé- och kunskapscentrum stöttar med föreningsservice, exempelvis genom att 

erbjuda tjänster så som bokföring, ekonomi, trycktjänster, konferens- och 

gemensamhetsytor. Gymnastiksal finns också tillgänglig.  

Föreningen stöttar genom att öppna dörrar till offentliga aktörer. Man har ett 

avtal med Region Kronoberg som säger att föreningen ska vara bollplank 

gentemot regionen. I&KC sitter också med i Länsstyrelsen Kronobergs 

nyuppstartade tillgänglighetsråd. 

Idé- och kunskapscentrum använder distriktsorganisationer som 

informationskanaler. Information från I&KC kan ibland fastna där. 

Lokalorganisationerna uppmuntras därmed att efterfråga information från I&KC 

hos sina distriktsorganisationer. 

Det finns planer inom föreningen att erbjuda andra föreningar att köpa tjänster. 

Exempelvis sekreterare eller annat om positioner i styrelser inte kan besättas. 

Detta eftersom det många gånger är svårt att motivera och engagera medlemmar 

att ta dessa uppdrag.  

Det har funnits utmaningar med matservering i lokalerna men detta kommer att 

lösas under hösten. Köket ska renoveras och det finns avtal med en krögare.  
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Det finns önskemål från lokalföreningarna i rådet att samla föreningar på en 

plats med gemensamhetsytor och enskilda föreningsytor. Exempelvis i Kappahls 

tidigare lokaler.  

I Älmhult har Hjärt- och lungsjukas förening delad lokal med PRO. Synskadade 

har egen lokal. Övriga föreningar saknar lokal. 

Ordförande ber de föredragande göra en kort framtidsspaning. 

Framöver borde kommunen och det kommunala tillgänglighetsrådet fundera 

över och bevaka:  

- Utvecklingen av Länsstyrelsen i Kronoberg läns tillgänglighetsråd och hur 

kommunerna kan samverka med detta 

- Krishantering och utbildning för personal kopplat till krishantering mot olika 

målgrupper 

Nusreta Nilsson efterfrågar en checklista för kommuner kopplat till offentliga 

arbetsplatser, mötesplatser och digitalt exempelvis. Anpassning sker 

kontinuerligt men ibland uppstår intressekonflikter. Då hade en checklista eller 

en sammanställning kunnat ge vägledning.  

Idé- och kunskapscentrum tar med sig frågan. 

 

§ 11 Nyheter från kommunstyrelsen 

- En hemtjänstgrupp och två avdelningar vid särskilda boenden har blivit 

Silviacertifierade. Familjen Kamprads stiftelse stod för utbildningskostnader.  

- Korttidsavdelningen har flyttat från Almgården till Niklagården och kommer 

därmed närmre rehabiliteringen och vårdcentralen.  

- Kris- och säkerhetsfrågor är en omfattande och viktig fråga i kommunen och 

aktuell ur flera olika perspektiv. Exempelvis har en länsgemensam 

utbildning för förtroendevalda och tjänstepersoner genomförts.  

- IKEA vill utveckla området kring IKEA museum och värdshus. Det finns 

möjligheter att lämna synpunkter på planeringen på kommunens hemsida. 

- Kommunen utvecklar en ny översiktsplan. I den planeras för användningen 

av kommunens geografiska yta de närmsta 10–15 åren. Inom ramen för 

arbetet är kommunen skyldig att hålla medborgardialoger och inhämta 

invånarnas synpunkter. 9 orter har besökts och workshops har genomförts. 

Det finns också möjlighet att lämna synpunkter via kommunens hemsida. 

- Kommunen står inför ekonomiska utmaningar framöver. Det beror dels på 

ökade pensionskostnader, stigande räntor och inflation. Det mesta pekar på 

ett minusresultat för 2023. 

- Eriksgatan har blivit iordninggjord och är tryggare än tidigare. 

- Kommunstyrelsen har uppdragit åt kommunledningsförvaltningen att utreda 

framtidens äldreomsorg och kostorganisationen.  
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§ 12 Övriga ärenden 

 

Utbildning, krisberedskap och arbetstid inom LSS-verksamheten 

Nihad Hodzic, verksamhetschef för funktionsstöd, LSS och socialpsykiatrin 

inom kommunen deltog för att besvara frågor om LSS. 

Inom verksamheten pågår ett arbete för att ta fram en handlingsplan kopplat till 

”goda livsvillkor” och vad som ingår i kommunens stöd. Personalen kommer att 

bli delaktiga i arbetet som kommer att implementeras under hösten. Arbetet är 

kopplat till LSS-lagen och på så vis aktualiseras också lagens innehåll i dialog 

med medarbetare. 

Verksamheten undersöker OMS fritid som en del av goda livsvillkor. 

Fritidsaktiviteter ingår i brukarstödet.  

Bedömningen från förvaltningens sida är att det finns behov av fler LSS-

boenden i kommunen. 

Nya arbetstidsregler kommer att påverka kommunens verksamheter. I nuläget 

genomlyser verksamheten scheman för att undersöka vilka förändringar som 

krävs för att lösa bemanningen. Det finns oro i verksamheten men intentionen är 

att omställningen ska påverka brukarna så lite som möjligt. 

Krisberedskap inom LSS ska fungera som i ordinära hem. Däremot har 

kommunen ett större ansvar att säkerställa tillgång till livsmedel och läkemedel 

exempelvis. Insatser kopplat till krissituationer fokuseras i hög utsträckning mot 

personal som arbetar inom verksamheten. Sådana insatser mot brukare kan slå 

fel, därmed är det viktigt att säkra upp kompetens bland personalen.  

 

Vimplar på Norra Esplanaden 

Ett företag på Norra Esplanaden har vimplar i hårdplast som hänger rakt ut. Det 

innebär en risk för den som är synskadad exempelvis. Bygglov krävs för 

vimplar/flaggor som bedöms som skyltar med företagsnamn/reklam och 

liknande. Bygglov finns.  

 

Kommunhusets entré 

Automatöppningen till kommunhusets huvudingång (vid Servicecenter) stänger 

för fort. Det är också svårt att hitta rätt när kommunhuset har två ingångar.  
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Utbildning för ledamöter 

Rådets reglemente § 17 anger att ledamöter har rätt till utbildning en halvdag 

årligen.  

Rådet önskar genomföra en utbildning i samband med ett ordinarie möte. 

Ledamöter funderar på förslag till utbildningsinnehåll till nästa möte.  

Trygghet 

 Rådet bjuder in Polisen Staffan Käll för att prata trygghet den 14 september.  

Tillgänglighetsvandring 

Rådet vill lägga ett möte på annan ort i kommunen och genomföra en 

tillgänglighetsvandring. Detaljer kring detta diskuteras kommande möte.  

Nästa möte 

Eva Ballovarre kommer inte att närvara på nästa möte den 14 september. 

 

Mötet avslutas 


